

## بنك لِشا ينهي عملية الاستحواذ على بنك بيريكي في جمهورية كازاخستان

أعلن بنك لِشا ذ.م.م (عامة) ("بنك لِشا" أو "البنك") عن إتمام عملية الاستحواذ الكامل على "بنك بيريكي" في جمهورية كازاخستان. تم توقيع اتفاقية البيع والشراء المتعلقة بهذه الصفقة في 31 مارس 2024 بين بنك لِشا (بصفته المشتري) والإدارة الوطنية القابضة "بيتريك" في كازاخستان (بصفتها البائع). وقد تمّ إنجاز هذه الصفقة بتاريخ 8 أكتوبر 2024، حيث بلغ سعر الشراء المتفق عليه 65 مليار تينغي كازاخستاني، ما يعادل مبلغ 134,899,552 دولار اميركي وفقًا لسعر الصرف في وقت إتمام الصفقة.

يُعد بنك بيريكي بنكًا متعدد الأغراض حيث يقدّم خدمات مالية متنوعة للأفراد والشركات في جميع أنحاء كازاخستان. ويحظى بتصنيف مالي مستقر من فئة BB، ويشغّل شبكة من 18 فرعًا، ما يعزّز دوره المحوري في القطاع المصرفي الكازاخستاني.

وفي هذا السياق، علَّق **محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لبنك لِشَا** قائلاً: "يمثل هذا الاستحواذ خطوة استراتيجية نحو تعزيز محفظتنا الاستثمارية وترسيخ العلاقات التعاونية بين البلدين. كما يتماشى مع رؤيتنا طويلة الأجل التي تهدف إلى تعزيز الفرص عبر الحدود وتوسيع حضورنا في الأسواق الدولية."

بنك لِشا ذ.م.م. (عامة)، هو أول بنك استثماري مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومرخّص له من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال ومُدرج في بورصة قطر تحت الرمز(QSE-QFBQ).



## Lesha Bank Completes Acquisition of Bereke Bank in Kazakhstan

Lesha Bank LLC (Public) ("Lesha Bank" or "Bank") has successfully completed the acquisition of the entire share capital of "Bereke Bank" JSC in Kazakhstan. The share sale and purchase agreement in connection with the transaction was signed on 31 March 2024 between Lesha Bank, as purchaser, and Kazakhstan-based "Baiterek" National Management Holding JSC, as seller. The transaction completed on 8 October 2024. The agreed purchase price for the acquisition is 65 billion Kazakh Tenge, which corresponds to USD 134,899,552 based on the exchange rate at the time of completion.

Bereke Bank is a multipurpose bank, offering services to both individuals and businesses across Kazakhstan. With a BB stable financial rating and a network of 18 branches, it plays a key role in the Kazakh banking landscape.

**Mohammed Ismail Al Emadi, CEO of Lesha Bank,** commented, "This acquisition marks a strategic step in strengthening our investment portfolio and reinforces the collaborative ties between our countries. It aligns with our long-term vision of fostering cross-border opportunities and expanding in international markets."

Lesha Bank LLC (Public) is the first independent Shari'a-compliant Bank authorized by the Qatar Financial Centre Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).